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Suomen Vesiensuojeluyhdistysten Liitto ry

Lausunto

06.06.2022

Asia:  VN/13663/2022

Luonnokset: Hallituksen esitys eduskunnalle eräiden vihreän siirtymän 
hankkeiden väliaikaisesta etusijamenettelystä aluehallintovirastojen 
lupakäsittelyssä vuosina 2023—2025 ja hallintotuomioistuimissa vuosina 2023-
2027 ja asetus selvityksen sisällöstä

Lausunnonantajan lausunto

Lausuntonne AVI-käsittelylain pykäluonnoksesta, uusi 2 a ja 2 b ja niiden perustelut

Suomen Vesiensuojeluyhdistysten Liitto kiittää mahdollisuudesta lausua lakiesityksestä.

Ympäristönsuojelu- ja vesiasioiden käsittelystä aluehallintovirastoissa annettuun lakiin ehdotetaan 
lisättäväksi säännökset tiettyjen ympäristönsuojelulain ja vesilain  mukaisten lupahakemusten 
käsittelyjärjestyksestä. Ehdotuksen mukaan tiettyihin lupahakemuksiin sovellettaisiin etusijaa 
suhteessa muihin hakemuksiin. Etusijan edellytyksenä on, että hanke kuuluu pykälän luetteloon ja 
toiminnassa otetaan huomioon ei merkittävää haittaa -periaate. Hakija voi pyytää menettelyllistä 
etusijaa ja esittää samalla selvityksen siitä, että toiminnassa otetaan huomioon ei merkittävää 
haittaa -periaate. Selvitystä koskevat tarkemmat säännökset sisältyisivät valtioneuvoston 
asetukseen.

Suomen Vesiensuojeluyhdistysten Liitto pitää erityisen tärkeänä edellä mainittujen tehtävien hoidon 
resurssien lisäämistä ja varautumista hakemuksien mahdolliseen ruuhkautumiseen. Resurssien 
lisääminen pitäisi siis aloittaa jo hyvissä ajoin vuonna 2022 ja käytännössä välittömästi. Resurssien 
lisääminen edellyttää aluehallintovirastoissa kykyä valmistautua ajoissa sisäisin työn järjestelyin 
uudistukseen. Mahdolliset lisärekrytoinnit olisi myös saatava käyntiin pikaisesti. 
Ympäristönsuojelulain ja vesilain mukaisia asioita hallitsevia ja lainkäyttötyöhön pätevästi kykeneviä 
ei ole työmarkkinoilta saatavissa helposti.  

Yleisesti pitää pysyä myös aluehallintoviranomaisten työssä varmistamaan perusoikeuksien 
toteutuminen asioiden käsittelemisessä. Tämä tarkoittaa sitä, että resurssointi pitää mitoittaa niin, 
että lisätehtävät eivät vie resursseja muiden kuin nyt käsillä olevan lakiesityksen vuoksi syntyvästä 
lisätyöstä muusta aluehallintoviranomaisten työstä.
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Lausuntonne vesilain pykäläluonnoksesta, uusi 15 luvun 4 a ja sen perustelut

Esitysluonnoksessa on todettu, että ehdotetut uudistukset valitusten käsittelemisestä kiireellisinä 
suhteessa muihin asiaryhmän asioihin edellyttäisivät hallintotuomioistuinten resurssien lisäämistä 
siten, että nämä valitukset olisi mahdollista käsitellä kiireellisenä hidastamatta merkittävästi muiden 
saman asiaryhmän valitusten käsittelyä. Itä-Suomen hallinto-oikeus toteaa, että hallinto-oikeuden 
näkökulmasta kysymys ei ole pelkästään muiden saman asiaryhmän valitusten käsittelyn 
viivästymisen estämisestä. Hallinto-oikeuksien käsittelemistä asioista ylipäänsä on jo nyt noin puolet 
kiireellisesti käsiteltäviä. Hallinto-oikeuksien perusrahoitus ei ole riittävä. Lisäresursseissa tulisikin 
uudistuksessa ehdotetun pitkän määräajan vuoksi suosia virkoja määräaikaisten virkojen sijaan. 
Tarvittaessa määräajan jälkeen hallinto-oikeuksille voitaisiin asettaa eläköitymisten myötä 
täyttökieltoja. 

Resurssien lisääminen hallinto-oikeuksille pitäisi siis aloittaa jo hyvissä ajoin vuonna 2022 ja 
käytännössä välittömästi. Resurssien lisääminen edellyttää hallinto-oikeuksien kykyä valmistautua 
ajoissa sisäisin työn järjestelyin uudistukseen. Rekrytoinnit olisi myös saatava käyntiin pikaisesti. 

Yleisesti pitää pysyä myös tuomioistuimien työssä varmistamaan perusoikeuksien toteutuminen 
hallinto-oikeuksien asioiden käsittelemisessä. Tämä tarkoittaa sitä, että resurssointi pitää mitoittaa 
niin, että lisätehtävät eivät vie resursseja muiden kuin nyt käsillä olevan lakiesityksen vuoksi muusta 
hallinto-oikeuksien lainkäytöstä.

Lausuntonne ympäristönsuojelulain pykäläluonnoksesta, uusi 197 a ja sen perustelut

Esitysluonnoksessa on todettu, että ehdotetut uudistukset valitusten käsittelemisestä kiireellisinä 
suhteessa muihin asiaryhmän asioihin edellyttäisivät hallintotuomioistuinten resurssien lisäämistä 
siten, että nämä valitukset olisi mahdollista käsitellä kiireellisenä hidastamatta merkittävästi muiden 
saman asiaryhmän valitusten käsittelyä. Itä-Suomen hallinto-oikeus toteaa, että hallinto-oikeuden 
näkökulmasta kysymys ei ole pelkästään muiden saman asiaryhmän valitusten käsittelyn 
viivästymisen estämisestä. Hallinto-oikeuksien käsittelemistä asioista ylipäänsä on jo nyt noin puolet 
kiireellisesti käsiteltäviä. Hallinto-oikeuksien perusrahoitus ei ole riittävä. Lisäresursseissa tulisikin 
uudistuksessa ehdotetun pitkän määräajan vuoksi suosia virkoja määräaikaisten virkojen sijaan. 
Tarvittaessa määräajan jälkeen hallinto-oikeuksille voitaisiin asettaa eläköitymisten myötä 
täyttökieltoja. 

Resurssien lisääminen hallinto-oikeuksille pitäisi siis aloittaa jo hyvissä ajoin vuonna 2022 ja 
käytännössä välittömästi. Resurssien lisääminen edellyttää hallinto-oikeuksien kykyä valmistautua 
ajoissa sisäisin työn järjestelyin uudistukseen. Rekrytoinnit olisi myös saatava käyntiin pikaisesti. 

Yleisesti pitää pysyä myös tuomioistuimien työssä varmistamaan perusoikeuksien toteutuminen 
hallinto-oikeuksien asioiden käsittelemisessä. Tämä tarkoittaa sitä, että resurssointi pitää mitoittaa 
niin, että lisätehtävät eivät vie resursseja muiden kuin nyt käsillä olevan lakiesityksen vuoksi muusta 
hallinto-oikeuksien lainkäytöstä.

Lausuntonne maankäyttö- ja rakennuslain pykäläluonnoksesta, uusi 188 a ja sen perustelut

-
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Lausuntonne luonnoksen sisältyvistä siirtymäsäännöksistä (ns. AVI-käsittelylaki ja MRL)

-

Lausuntonne hallituksen esitysluonnoksesta muilta osin

-

Lausuntonne asetusluonnoksesta ja perustelumuistiosta

-
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